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 zگفت وگو

وینفـرد شـفر هـر از گاهـی دربـاره 
اسـتقلال حرف هایـی بـه زبـان 
مـی آورد کـه جـز آه و حسـرت بـرای 
هـواداران ایـن باشـگاه نتیجـه 
دیگـری نـدارد. سـرمربی آلمانـی 
سـابق اسـتقلال بـه تازگـی دربـاره 
اینکـه اطلاعـات غلطـی از فرهـاد 
مجیـدی بـه او داده بودنـد، دسـت 
به افشـاگری زده که بسـیار جالب 
توجه اسـت. شـفر هم به موضوع 
اجبـار مدیـران وقـت بـه انتخـاب 
مجیـدی به عنـوان دسـتیار فنـی 
اشـاره کـرده و هـم ناتوانـی فرهـاد 
مجیـدی در حـل برخـی مشـکلات 
مالـی! سـرمربی سـابق اسـتقلال 
این جملات را به زبان آورده است: 
»در اسـتقلال وقتـی قـرار شـد یـک 
دسـتیار ایرانـی و جـوان داشـته 
باشـم، ابتـدا نظـرم روی مجتبـی 
جبـاری بـود و درخواسـت کـردم او 
بـه کادر فنـی اضافـه شـود. حسـم 
ایـن بـود کـه جبـاری مربـی خوبـی 
می شـود. امـا رئیـس باشـگاه، 
آقـای فتحـی گفـت گرفتـن جبـاری 
ممکـن نیسـت. بعـد از آن مـن 
از مجیـدی خواسـتم بـه خاطـر 
وضعیـت وحشـتناکی کـه در آن 

بودیـم بـه مـا ملحـق شـود.«
شـفر که با حالت بدی از اسـتقلال 
جدا شد، در ادامه صحبت هایش 
ایـن جمـلات را بـه زبـان آورد: 
»شـرایط آن زمـان دشـوار بـود و 
خیلی هـا علیـه تیـم مـا بودنـد. 
اسپانسـر پـول نمـی داد و معتقـد 
بـود پول هـا قبـلاً پرداخـت شـده 
و دیگـر پولـی نیسـت. بنابرایـن 
امیـد بودنـد چـون  بازیکنـان نا
امیدی به پرداخت پول نداشتند. 
حتـی مـا یـک بـار مجبـور شـدیم بـا 
اتوبـوس بـه سـمت جنـوب ایـران 
برویـم چـون باشـگاه نتوانسـت 
هزینـه هواپیمـا را پرداخـت کنـد. 
بـه مـن گفتنـد مجیـدی می توانـد 
در حـل همـه ایـن مسـائل کمـک 
کند. اما متأسفانه او هم نتوانست 
کمک خاصی به ما کند.« پرسشی 
کـه پیامـد ایـن اظهـارات بـه وجـود 
می آیـد، ایـن اسـت کـه اساسـاً چـرا 
بایـد از مجیـدی بـرای رتـق و فتـق 
اموری که مربوط به اعضای هیأت 
مدیره و مدیرعامل باشگاه است، 
کمک خواسته شود؟! چرا و به چه 
دلیـل افـرادی بـه شـفر گفته اند که 
مجیـدی قـرار اسـت چنیـن نقشـی 

را در اسـتقلال بـازی کنـد؟
مگـر قـرار نبـوده مجیـدی در امـور 
فنـی یـار شـفر باشـد؟ آیـا همیـن 
مسـائل ریشـه سـال ها ناکامـی 

اسـتقلال نیسـت؟

 
رابط در دالکورد 

سوئد
استقلال بازیکن جوانی داشت 
به نـام فردیـن رابـط کـه فرصـت 
آنچنانـی بـرای عـرض انـدام در 
ایـن باشـگاه پیدا نکـرد. با آمدن 
ساپینتو عرصه بیش از هر زمان 
دیگـری بـرای رابـط تنـگ شـد تـا 
او مجبور به جدایی از اسـتقلال 
شـود. بـه تازگـی هـم خبـر آمـده 
رابـط بـا تیمـی به نـام دالکـورد 
از کشـور سـوئد قـرارداد منعقـد 
کرده اسـت. قراردادی که شـاید 
در آینده کاری او اثرات متفاوتی 
بگـذارد و او را دوبـاره در فوتبـال 
چهـره کنـد. اسـتقلالی ها بـرای 

رابـط آرزوی موفقیـت دارنـد.

 افشاگری عجیب شفر:

قرار بود مجیدی 
 مشکلات مالی 

را حل کند!

در ادامــه برنامــه آمــاده ســازی اردوی ترکیــه، قــرار بــود کــه آبی پوشــان روز 
یکشنبه در بازی تدارکاتی به مصاف تیم الوکره بروند. این بازی با تصمیم 
کادر فنی به دلیل فشار بازی دوستانه با تیم کاراگومروک ترکیه و جلوگیری 
از خســتگی مضاعف بازیکنانی که در این مســابقه پرفشار حضور داشتند، 
کنســل شــد و بــا تصمیمی درســت و بجــا ،ســاپینتو ترجیح داد آبی پوشــان 

مقابــل حریــف قطری خود به میــدان نروند.

تکلیف بازیکنی که پیراهن شــماره 7 اســتقلال در فصل آینده را بر تن خواهد 
کرد، هنوز مشخص نشده است. اگرچه به نظر می رسید پیمان بابایی صاحب 
این پیراهن خاص باشــد اما این بازیکن با شــماره پیراهنی متفاوت در تمرین 
حاضــر شــد. بــا جدایــی رضاونــد از تیــم و بازگشــت کاوه رضایی به اســتقلال به 
احتمال زیاد بار دیگر کاوه صاحب شــماره هفت اســتقلال خواهد شــد و برای 

فصــل آینــده او این پیراهن را بــه تن خواهد کرد.

با وجود اینکه آرش رضاوند مدت زیادی اسـت به تمرین اسـتقلال برگشـته، 
ایـن بازیکـن قصـد حضـور در فـولاد را دارد و در ایـن مـدت مذاکـرات مختلفـی 
با مدیران باشگاه انجام داده است. شنیده می شود آرش رضاوند در اردوی 
ترکیـه بـا سـاپینتو صحبـت کـرده و توانسـته او را بـرای جدایـی از اسـتقلال و 
پیوستن به فولاد متقاعد کند. آرش رضاوند در بازگشت به تهران رضایتنامه 

خـود را دریافـت خواهـد کـرد و بـا فـولاد قـراردادش را رسـمی می کند.

 آرش رضاوند کاوه رضایی ریکاردو ساپینتو

لغو به موقع بازی تدارکاتی شماره هفت استقلال؟ همچنان به دنبال رضایتنامه

از کمپ آبی
استقلال 4

 روشن: امیدوارم کاوه بازیکن اشباع شده ای نباشد

دردسر رکوردهای فرهاد برای ساپینتو

صـدای گرفتـه و بی حـال پیشکسـوت 
اسـتقلال نشـان مـی داد نـای صحبـت 
کردن ندارد، خیلی آهسته و بدون نشاط 
جواب می داد، گفت که چند روزی اسـت 
کرونـا گرفتـه و پایـش را از خانـه بیـرون 
نگذاشـته اسـت، اما روشـن کسی نیست 
کـه در مـورد اسـتقلال از او سـؤال کنیـم 
ولی پاسخی به آن ندهد حتی اگر شرایط 
جسـمانی اش  نـای صحبـت کـردن را از او 
گرفتـه باشـد. اسـتقلال چنـد روزی اسـت 
در ترکیـه اردو زده و چنـد بازیکـن جدیـد 
نیـز در اردو بـه ایـن تیـم ملحـق شـده اند. 
در ارتبـاط بـا شـرایط فعلـی اسـتقلال و 

همچنین تمرینات پر فشاری که ساپینتو 
در ترکیـه بـرای بازیکنـان گذاشـته بـا ایـن 

پیشکسـوت هم صحبـت شـدیم.
استقلال در ترکیه اردو زده، چقدر 

این اردوها را مفید می دانید؟ 
 نظرتان در خصوص تمرینات 

پر فشار چیست؟
فقط به خاطر بدهی هایی که اردوها روی 
دسـت تیم ها می گذاشـت، برپایی اردوی 
خارج از کشور ممنوع شده بود. نمی دانم 
چطور شد که تیم استقلال دوباره هوس 
کرد که به ترکیه سفر کند و در این کشور 
اردو بزنـد؟! در تمـام ایـران می توانیـم در 
هـر شـرایط آب و هوایـی چنیـن اردوهایـی 
را برقـرار کنیـم. اگـر تمرینـات پـر فشـار را 
بـا برنامه ریـزی بـرای یـک فصـل بـا 30 تـا 
مسـابقه در نظر بگیریم، مفید اسـت. اما 
اگـر فقـط بـرای شـروع تمرینات پرفشـاری 
داشـته باشـیم و در ادامـه برنامـه خاصـی 
نداشـته باشـیم، مفیـد نیسـت. روی 

سـاپینتو بایـد بیشـتر وقـت بگذاریـم تـا 
ببینیـم چـه می شـود و چـه خصوصیاتـی 
برای ارائه دارد و در طول فصل در نهایت 
چـه کاری بـرای اسـتقلال انجـام می دهـد.

حسین زاده از استقلال جدا شد، 
محبی با این تیم به توافق نرسید 
و در پست حسین زاده، استقلال 

به شدت با مشکل مواجه است، فکر 
می کنید برای نبود حسین زاده باید 
چه کاری انجام داد و چه برنامه ای 

داشت؟
مـن اگـر بخواهـم حقیقت را بگویم، اینکه 
نمی دانـم چـه کسـی آمـده و چـه کسـی 
رفتـه اسـت. امـا همیـن را می دانـم کـه اگر 
درسـت بازیکنـی خریـداری نشـود، تیـم 

ضربـه خواهـد دیـد.
پس در جریان لیست ورودی و 

خروجی باشگاه نیستید که نظرتان 
را در خصوص بازیکنان جدید و 
یا آنهایی که از استقلال رفتند، 

بپرسیم؟
نـه نیسـتم. بـاور کنیـد نمی دانم چه کسـی 
در سـبد خریـد اسـتقلال قـرار گرفـت و 
یـا چـه کسـانی رفتنـد. بـه همیـن دلیـل 
نمی توانـم در مـورد تـک تـک بازیکنـان 
نظـر بدهـم، امـا نـگاه کلـی مـن ایـن اسـت 
که هر تیمی براسـاس نیازهایش بازیکن 
بگیـرد در جریـان لیـگ موفـق می شـود نـه 
براساس اینکه چند ستاره خریداری کند 
صرف اینکه اسم و رسمی داشته باشند.
خیلی ها فکر می کردند آقای آجورلو 
کاندید فدراسیون شود، اما ایشان 
ترجیح داد در استقلال بماند، این 

تصمیم ایشان را چطور ارزیابی 
می کنید؟

آجورلـو در اسـتقلال بهتـر می توانـد کار 
کند. اسـتقلال به ایشـان بیشـتر نیاز دارد 
تـا فدراسـیون. بـه همیـن دلیـل مانـدن 
آجورلـو در اسـتقلال را خـوب ارزیابـی 
نـد بـه اسـتقلال  می کنـم چـون می توا

کمـک کنـد.
مرادمند دوباره به استقلال بازگشت 

و هواداران امیدوارند که با چنین 
مدافعانی، استقلال بتواند رکورد 

فصل پیش را تکرار کند، نظر شما 
در این خصوص چیست؟

مرادمند بازیکن خوبی است و خط دفاع 
اسـتقلال نیـز عملکـرد خوبـی در فصـل 
گذشـته داشـت، به شـخصه امیدوارم که 
خـط دفـاع اسـتقلال بتوانـد رکـورد فصـل 

پیـش را تکـرار کنـد.
رکوردهای فصل قبل فرهاد برای 

ساپینتو دردسر نمی شود؟
همـه رکوردهـای فرهـاد بـرای سـاپینتو 
دردسر می شود، امسال سال خوبی برای 
استقلال نمی شود. البته من به هواداران 
اسـتقلال توصیـه می کنـم اتفاقـات فصـل 
پیـش را نادیـده گرفتـه و پشـت سرشـان 
بگذارنـد تـا اسـتقلال در فصـل بیسـت و 

دوم هـم موفـق شـود.

 zمصاحبه و خبر

   سه شنبه  4 مرداد 1401  سال بیست و ششم  شماره 7089 

 حمله به کلین شیت های تازه

استقلال گل نخوردن را دوست دارد

 zگزارش

اسـتقلال در اردوی آماده سـازی خـود 
در ترکیـه عصـر شـنبه بـا دو گل از سـد 
فاتـح کاراگومـورک گذشـت. دیـداری کـه 
می توانـد در ادامـه فصـل بـه کار آبی هـا 
بیاید چرا که حریف روز گذشته شاگردان 
سـاپینتو، یکـی از تیم هـای خـوب ترکیه به 
شـمار مـی رود. شـاگردان سـاپینتو در ایـن 
دیـدار توانسـتند بـا دبـل هافبـک جـوان 
خـود یعنـی امیرعلـی صادقـی حریف خود 

را شکسـت دهنـد.
 این اولین پیروزی سـاپینتو با آبی پوشـان 
بـود کـه در دومیـن دیـدار تدارکاتـی بـه 
دسـت آمد. اما نکته جالب درباره نتیجه 
این دیدار، بسته نگه داشته شدن دروازه 

اسـتقلال اسـت.

 فصـل گذشـته شـاگردان مجیـدی موفـق 
شـدند رکـورد کلین شـیت لیـگ برتـر و 
کمتریـن تعـداد گل های خورده تاریخ این 
مسـابقات را از خود به جای بگذارند. تیم 
فوتبـال اسـتقلال در حالـی دومیـن دیـدار 
تدارکاتـی اش را هـم در ترکیـه پشـت سـر 
گذاشـت کـه اولیـن دیـدار تدارکاتـی را بـا 
تسـاوی بـدون گل بـه پایـان رسـانده بـود 
تـا شـروع کارشـان بـا سـاپینتو بـدون گل 
خـوردن همـراه باشـد و در دومیـن دیـدار 
تدارکاتـی هـم گلـی دریافـت نکردنـد. بـا 
اینکـه نتایـج دیدارهـای تدارکاتـی را نبایـد 
ملاکی برای ارزش گذاری تیم ها قرار داد، 
امـا دو کلیـن شـیت در دو بـازی ابتدایـی 
تیمـی کـه فصـل قبـل را هـم بـا بهتریـن 

آمارهـای دفاعـی بـه پایـان رسـاند نشـان از 
تداوم استحکام در ساختار دفاعی است.

 آبی پوشـان فصـل گذشـته را بـا قهرمانـی 
بـه پایـان رسـاندند و تنهـا ۱0 بـار در طـول 
فصل دروازه شان باز شد تا خالق رکوردی 
جالـب توجـه باشـند. آنهـا موفـق بـه حفـظ 
سـاختار خـط دفاعـی خـود بـرای فصـل 
پیش رو شدند و ادامه حضور دروازه بان و 
مدافعان فصل گذشته در این تیم باعث 
شـد تـا سـاپینتو کار دشـواری بـرای ایجـاد 
هماهنگـی در خـط دفاعـی و آماده سـازی 

سـاختار جدیـد نداشـته باشـد.
سـاختار دفاعـی مسـتحکم اسـتقلال را 
می تـوان میراثـی دانسـت کـه از مجیـدی 
و پیـن بـه سـاپینتو رسـیده و حـالا ایـن 

مربـی پرتغالـی می توانـد بـا تکیـه بـر دفـاع 
خوش سـاختار و مسـتحکم اسـتقلال 
بیشـتر روی مسـائل تهاجمـی فکـر کنـد. 
بخصـوص حـالا کـه او جمعـی از بهتریـن 
مهاجمـان فوتبـال ایـران را هـم در اختیـار 
دارد. بـا تمدیـد داسـیلوا و بازگشـت 
مرادمنـد بـه اسـتقلال، سـرمربی پرتغالـی 
کار سـختی بـرای تعییـن زوج فیکـس 
خـط دفاعـی خـود نـدارد. عـلاوه بـر ایـن دو 
بازیکن، روزبه چشمی و عارف غلامی نیز 
می تواننـد سـاپینتو را بـرای بسـتن دفاعـی 
مسـتحکم و قابـل اعتمـاد در طـول فصـل 
بسـیار کمـک کننـد. بایـد دیـد سـاپینتو 
پرتغالـی می توانـد رکـورد فوق العاده فصل 
گذشته استقلال را بهبود ببخشد یا خیر!

کاوه رضایی و سجاد 
شهباززاده، بازیکنان 
خیلی خوبی هستند، 

اما یک مشکل هست 
در مورد رضایی که 

شامل بقیه لژیونرها 
هم می شود. معمولاً 

بازیکنان لژیونر که 
برمی گردند اشباع 

شده هستند مثل تیم 
تراکتور که چند لژیونر 
آورد به قصد قهرمانی 

اما اتفاقی نیفتاد. 
امیدوارم استقلال با 

پتانسیلی که در اختیار 
دارد به قهرمانی برسد

ZOOM


